
                                                                                                 Krobia, dnia 2 września 2013 r. 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XXXVII/2013 
  
                  z   XXXVII sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

                  w dniu  29 sierpnia 2013 r. w ZSOiZ w Krobi     

=========================================================  
                   godzina rozpoczęcia :    16.30 

                    godzina zakończenia :    19.00  

                   Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 15 radnych.   
                    

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Szablewska Katarzyna    - Sekretarz Gminy. 

     3.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   4.    Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    

                    Porządek obrad sesji :   
 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                    

w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie : 

 a)  przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów,   

 b)  przystąpienia do partnerstwa działania 5.2.1.,  

c)  zmiany  Statutu Międzygminnego  Związku  Wodociągów  i  Kanalizacji 

Wiejskich w Strzelcach Wielkich,  

 d)  zmiany  uchwały  Nr XXXVI/292/2013  Rady Miejskiej  w  Krobi z dnia                      

26  czerwca 2013 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Krobia oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu,   

 e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

 f)  zmiana uchwały Nr XXX/242/2012 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia 

2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 

2013 – 2025,   

 g)  zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na rok 2013.   

  9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Wolne głosy i wnioski.  

11. Zakończenie.  

                                                                                             

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Jóźwiak. 
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Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych,  wobec czego 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  

      Przewodniczący Rady: p. Burmistrz proponuje wprowadzenie do porządku obrad sesji 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany  Statutu Międzygminnego  Związku  

Wodociągów  i  Kanalizacji Wiejskich w Strzelcach Wielkich, jako pkt 8c. 

      Zgłoszoną zmianę porządku obrad sesji przejęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

      Porządek obrad po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

      Pierwotny porządek obrad stanowi załącznik do protokołu. 

      Ad. 3 Przyjęcie protokołu XXXVI sesji.       
      Protokół z XXXVI sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.    

      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

      Burmistrz : odpowiedzi udzieliłem bezpośrednio na ostatniej sesji. Pani radnej E. Dopierała 

udzieliłem pisemną odpowiedź na interpelację zgłoszoną w okresie międzysesyjny                        

dot. oznakowania i uporządkowania terenu cmentarza żydowskiego, jednocześnie 

wystąpiono do Związku Gmin Żydowskich w sprawie uzgodnienia treści ewentualnego 

napisu na cmentarzu pożydowskim w Krobi.  

      Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych.  
      R. Olejniczak : sprawa dot. dróg powiatowych. Stan nawierzchni drogi z Domachowa                   

w kierunku Ziółkowa jest bardzo zły. Telefonowałem w tej sprawie do Powiatu i uzyskałem 

informację, że na dzień dzisiejszy brak jest środków na jej naprawę. Pytanie, co dalej 

ponieważ wiadomo, że Powiatowego Zarządu Dróg nie ma i kto będzie się tym zajmować.    

      L. Bem :1. Sprawa dot. ul. Nowej w Krobi, zakończono już wykonanie nawierzchni, czy 

będzie zmiana organizacji ruchu na tym odcinku i na kiedy przewidziany jest drugi etap.  

      2. Temat dot. farmy wiatrowej, zadałem kiedyś pytanie kiedy zostaną one uruchomione                   

i uzyskałem odpowiedź, że do końca sierpnia.   

      M. Duda :1. Sprawa dot. Urzędu Pocztowego w Krobi. W związku z reorganizacją Poczty 

Polskiej pojawił się temat przekształcenia tego urzędu w filię. Będzie się to wiązało ze 

zmianą świadczonych przez urząd usług dla ludności. Będzie się to odbywało na 

przyjmowaniu wpłat i ewentualnie przesyłek, natomiast kwestie odbioru mogą być 

skomplikowane. Kierownik Urzędu Pocztowego w Krobi nie ma wiedzy jakie będą zmiany 

funkcjonowania placówki. Czy p. Burmistrzowi jest coś wiadomo w tej sprawie? 

Powinniśmy ten temat poznać, ponieważ jest to interes społeczeństwa.   

      2. Sprawa dot. kwestii imprez masowych w Krobi. Odbyły się ostatnio dożynki parafialno – 

gminne i przy tej okazji pojawił się temat koncertu, na który przybyło bardzo dużo osób,                    

a wraz z tym trudności, że Ogród Ludowy przy tej liczbie osób przybyłych na koncert nie 

spełnia norm pozwalających na odbycie takich imprez, pod względem bezpieczeństwa. 

Dlatego uważam, że powinniśmy podczas dyskusji nad budżetem wrócić do sprawy 

wyznaczenia innego miejsca na odbywanie takich imprez. W przeszłości była mowa, że 

teren wokół Olika jest dobrym miejscem na tego typu imprezy. Oczywiście jest to związane 

z zagospodarowanie tego terenu. Prosiłbym o stanowisko p. Burmistrza na ten temat.  
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      3. Sprawa dot. kwestii jaka pojawi się w uchwale zmieniającej tegoroczny budżet, związana 

z kolejnym wsparcie, które będziemy udzielać Powiatowi Gostyńskiemu. Pan Burmistrz też 

na ten temat mówił na wspólnym posiedzeniu komisji, że będziemy wspierać kolejną 

inwestycje powiatową, czyli drogi w Przyborowie. Jest to mienie powiatu, powiat  w tym 

roku na te drogi nie wykłada środków, wykładamy znowu my. Czy są wiadome jakieś 

ustalenia co do kwestii związanych z ewentualnym zadośćuczynieniem za nasze działania na 

mieniu powiatowym, bo wiadomo, że potrzeby gminy są co najmniej takie duże jak 

powiatowe, jak nie większe. W związku z tym chciałbym poprosić p. Burmistrza aby 

skierować pismo do powiatu o przygotowanie zestawienia kwotowego i metrażu, ile dróg                

w poszczególnych gminach Powiatu Gostyńskiego zostało zrobione. Byłaby to dla mnie 

ważna informacja do dalszych dyskusji na temat ewentualnych wsparć dla inicjatyw 

powiatowych. Odnośnie także zmian w uchwale budżetowej, to wskazano środki jakie 

przekazane zostaną na remont na terenie ZSOiZ w Krobi. Rozumiem, że jest to budynek 

gminny, tylko, że w powiecie są tylko dwie jednostki, które przynoszą dodatni wynik 

finansowy, tj. ZSZ w Gostyniu i właśnie szkoła w Krobi. Na remonty wszystkie jednostki 

otrzymają po 150 tys.zł, natomiast krobska 100 tys.zł. Jest to dla mnie informacja dość 

ciekawa, że gmina będzie dokładać do remontu jednostki oświatowej powiatowej, na który 

to remont środki przychodzą są w formie subwencji na ucznia. Prosiłbym p. Burmistrzu                      

o ustosunkowanie się do tego jak rzeczywiście jest, że musimy wkładać środki, a wiemy 

dobrze o kwestii chodnika na ul. Kobylińskiej, ścieżek rowerowych przy drogach 

powiatowych. Rozumiem, że środki są ograniczone, tylko dlaczego tyle tych środków jest 

przekazywanych na inne gminy, a nie na gminę Krobia.                

      E. Dopierała :1. Chciałam ustosunkować się do interpelacji, na którą otrzymałam 

odpowiedź. Proponowałam ustawienia tablicy dot. składowania tam śmieci. Z Pana 

odpowiedzi wynika, że podjęto kontaktu z Gminą Żydowską w zakresie oznakowania tego 

terenu.    

      2. Uchwalając zgodę na utworzenie Spółdzielni Socjalnej i przejście pracowników grupy 

remontowej kierowaliśmy się oszczędnościami w Urzędzie szczególnie na kosztach 

osobowych. Obecnie musimy zlecać wszelkie prace do spółdzielni,  koszty w innych 

rubrykach się zwiększą. Proponuję aby przygotować zestawienie wydatków za I półrocze ile 

środków wydatkowano na wszelkie prace zlecane spółdzielni, czy jest to dla nas opłacalne. 

Wiadomo, że w budżecie to jest ujęte, lecz będzie porozrzucane w poszczególnych działach, 

paragrafach. 

      M. Szpurka 1. W parku użyczonym przez parafię wjeżdżając od strony apteki stoi potężne 

suche drzewo, którego zwisające i spadające konary zagrażają bezpieczeństwu 

przechodniom.  

      2. Mieszkańcy Krobi zwrócili się do mnie z problemem, ponieważ naprzeciw PKO na 

Rynku rosną dwie duże tuje, które zasłaniają wjazd od strony ul. Powst. Wlkp. Proponuję 

aby te drzewa przesadzić w inne miejsce, a tam posadzić niższe. 

      I. Jóźwiak : 1. Proszę rozpatrzyć możliwość powierzenia komuś takich obowiązków, 

mianowicie sadząc drzewa i krzewy należy pilnować ich podlewania. Uschły drzewa w 

dużej części w kierunku Pudliszek, na ul. Grunwaldzkiej, w parku różaneczniki, oraz kępy 

traw pod drzewami. Natomiast w parku oprócz zbierania śmieci z koszy byłoby dobrze 

zagrabić różne inne śmieci. Pręty przy tzw. rynnie zagrażają bezpieczeństwu mniejszym 

dzieciom i wtedy trzeba pilnować dzieci przebywające tam bez opieki. Proszę o rozważenie 

zbudowania na tym urządzeniu poprzeczek.     



 4 

      2. Proszę o namalowanie pasów przy budynku p. Neumana, ponieważ samochody, które się 

tam zatrzymują utrudniają wjazd do parku samochodom jadącym ul. Biskupańską od strony 

ul. Powst. Wlkp. Zauważam, że pasy namalowane przy wjeździe, przy drogerii nie są 

respektowane, zatrzymują się tam pojazdy, a Policja tego nie widzi.    

      3. Wiem, że to nie nasz jakoby problem, ale jadący ul. Powst. Wlkp. za Darwidem jak 

widzą te badyle, które tam są, to po prostu mówią „w Krobi takie coś rosło”. Szedłem tam                        

z rodziną i pojedynczo nie można było tam przejść. Jest to problem, jest to droga 

wojewódzka, ale lepiej żeby takiego widoku nie było.  

     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym.  

      2.07. Uczestniczyłem w spotkaniu podczas którego dotychczasowej dyrektor Przedszkola 

Samorządowego „Pod Świerkami” w Krobi powierzono stanowisko dyrektora na kolejna                

5-letnia kadencję. Po dokonaniu podpisu elektronicznego do WUW zostały przesłane 

uchwały do publikacji. 

      5.07. Dwoje radnych uczestniczyło w spotkaniu w Krobi poświęcone „Ekonomii 

społecznej”. 

      29-30.07.,01.08. Uczestniczyłem w pracach komisji konkursowej celem zaooponowania 

najlepszej kandydatury na stanowisko dyrektora GCKiR im. Jana z Domachowa Bzdęgi. 

      5.08. Przeprowadziłem rozmowy telefoniczne celem znalezienia ośrodka na 

przeprowadzenie szkolenia radnych.  

      16.08. Uczestniczyłem w zebraniu Klubu Oficerów Rezerwy z okazji Święta Wojska 

Polskiego 

      18.08. Pięcioro radnych uczestniczyło w obchodach Gminnych Dożynek. 

      19.08. Wystosowałem wspólnie z Burmistrzem Krobi zaproszenie na uroczystość rocznicy 

rozpoczęcia II Wojny Światowej w dniu 1.09.2013 r. 

      20-21.08. Wyjechałem na wizytę studyjną do przedsiębiorstw społecznych w Wielkopolskie 

Centrum Ekonomii Społecznej Fundacja Barka. 

      21.08. Dwie panie radne uczestniczyły w spotkaniu zorganizowanym przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Krobi ws. utworzenia Centrum Integracji Społecznej. 

      22.08. Skompletowano materiały i wyznaczono termin sesji i posiedzenie wspólnego 

komisji.  

      27.08. Odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu dla rozpatrzenia projektu uchwały                       

dot. zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na rok 2012 oraz wydania opinii w tej 

sprawie. Odbyło się posiedzenie wspólne komisji Rady Miejskiej dla omówienia projektów 

uchwał na najbliższą oraz spraw bieżących. 

      29.08. Odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych dla omówienia 

projektu uchwał i wydania opinii komisji.  

     Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

E. Dopierała : czego dotyczyło spotkanie z Ministrem Gospodarki? Realizowano kontrolę 

funkcjonowania świetlic środowiskowych, proszę o informację czy dobrze te jednostki 

funkcjonują? 

Burmistrz : spotkanie z p. Premierem dotyczyło tematu złóż węgla brunatnego na terenie 

naszej gminy, przedstawienia stanowiska samorządów gminnych związanych z eksploatacją 

węgla brunatnego. Spotkanie było wynikiem informacji dotyczących opracowywania przez 

Ministerstwo Gospodarki rozporządzenia w sprawie ustalenia zasobów węgla brunatnego, 
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także na terenie gmin Krobia i Miejska Górka. Wskazywaliśmy na negatywny stosunek 

mieszkańców naszego terenu do eksploatacji węgla ze złóż tutaj położonych.  

Kontrole nie wykazały nieprawidłowości, zajęcia odbywają się zgodnie z założeniami.  

H. Busz : proszę o więcej informacji nt. kruszenia gruzu, jak prace przebiegają i na jakim są 

etapie oraz kiedy przewidywany jest termin ich ukończenia? 

Naczelnik WIGP A. Olejnik : odnośnie usługi kruszenia gruzu i kamienia polnego, to 

umowa została podpisana 24 lipca. Na terenie gminy w ubiegłym tygodniu pracę rozpoczęła 

jedna kruszarka, kolejna rozpocznie jutro. Na pewno w terminie określonym w umowie 

czyli na koniec sierpnia wszystkie prace kruszenia 17 ton nie zostaną wykonane. 

Wykonawca zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie tego terminu. Druga kruszarka, która 

jutro rozpocznie pracę w Żychlewie po okresie około tygodnia realizować będzie kruszenie 

w Sułkowicach.  

G. Skrobała : jakie w ogóle są kryteria przyjęcia poszczególnych miejscowości do kruszenia 

gruzu. Niepart jeszcze nigdy nie był objęty taką usługą i w tym roku także nie jest 

planowany.  Gruz ten zlokalizowany jest na prywatnym polu i jesteśmy zaniepokojeni, że 

właścicielka nie wyrazi dalszego składowanie kamienia na jej polu.    

Naczelnik WIGP A. Olejnik : te miejsca, gdzie nie mają już możliwości składowania 

materiału, to od trzech lat te prace nie były wykonywane, a w tych miejscowościach rolnicy 

przywożą najwięcej kamienia realizowane są w pierwszej kolejności. W Nieparcie od 

niedawna materiał jest składowany i takie prace będą realizowane jeśli zakres prac zostanie 

poszerzony w tym roku także w tej miejscowości.  

M. Szpurka : posiedzenia MZWiKW w Strzelcach Wielkich odbyły się trzykrotnie, czy 

dotyczyły one ważnych tematów, czy być może będzie podwyżka wody? 

Burmistrz : cena została określona na ten rok i podwyżki nie będzie. Posiedzenia związane 

były ze zmianami Statutu Związku oraz zwiększonych kosztów zawiązanych ze ściekami, 

ponieważ przybyła znaczna liczba mieszkańców dostarczających ścieki do kanalizacji 

sanitarnej. Mieliśmy także intensywne ilości opadów w okresie wiosennym, co znacznie 

przekłada się na zwiększone koszty oczyszczenia ścieków w Rokosowie, stąd nastąpiły 

istotne zmiany w budżecie o 400 tys. zł na wydatki z tym związane.     

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a) przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Przewodniczący Rady. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała: komisja obradowała                           

w dniu dzisiejszym na projektem uchwały i na podstawie przedłożonych przez dyrektorów 

szkół wykazów uczniów ubiegających się o stypendia stwierdza się, iż kryteria określone                  

w  § 6 regulaminu zasad udzielania stypendiów za wyniki w nauce tj. średni co najmniej 5,3 

oraz zachowanie wzorowe spełnia 37 uczniów. Komisja wnioskuje o przyznanie stypendiów 

w kwocie 300 zł dla każdego uprawnionego ucznia. Projekt uchwały w powyższej sprawie 

komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.     

Uchwałę Nr XXXVII/295/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 sierpnia 2013 r.                         

w sprawie przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało15 radnych. 

b) przystąpienia do partnerstwa działania 5.2.1. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Sekretarz Gminy Katarzyna Szablewska.  

E. Dopierała : jak dużą kwotę można pozyskać? 
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Sekretarz Gminy K. Szablewska : 300 tys. zł, z czego  10 % może przeznaczonych być na 

zakup środków trwałych i wyposażenia, a pozostałe na szkolenia i zakup systemów 

informatycznych dla Urzędu i jednostek. 

Uchwałę Nr XXXVII/296/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 sierpnia 2013 r.                         

w sprawie przystąpienia do partnerstwa działania 5.2.1.; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało15 radnych. 

c) zmiany  Statutu Międzygminnego  Związku  Wodociągów  i  Kanalizacji Wiejskich 

w Strzelcach Wielkich. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Sekretarz Gminy Katarzyna Szablewska. 

Uchwałę Nr XXXVII/297/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 sierpnia 2013 r.                          

w sprawie zmiany  Statutu Międzygminnego  Związku  Wodociągów  i  Kanalizacji 

Wiejskich w Strzelcach Wielkich; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych. 

d) zmiany  uchwały  Nr XXXVI/292/2013  Rady Miejskiej  w  Krobi z dnia 26  czerwca 

2013 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Krobia oraz zasad ich zbywania, nabywania                

i wykupu. 

Projekt uchwały i uzasadnienie o przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.  

Uchwałę Nr XXXVII/298/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 sierpnia 2013 r.                         

w sprawie  zmiany  uchwały  Nr XXXVI/292/2013  Rady Miejskiej  w  Krobi z dnia 26  

czerwca 2013 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Krobia oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 

e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.  

M. Duda : czy mógłby p. Burmistrz udzielić w tym punkcie odpowiedź na moje zapytanie 

interpelację. Czy jakieś ustalenia w momencie uchwalenia tych środków ze strony Powiatu 

Gostyńskiego zostały podjęte? 

Burmistrz : chciałbym zwrócić uwagę na trzy aspekty. Kwota 37 tys. zł to wkład Gminy 

Krobia w przedsięwzięcie o wartości ponad 400 tys. zł, bo taki zakres prac planowany jest 

na drodze do Przyborowa i Ciołkowa. Wykonanie nowych dywaników na tych drogach 

znacznie przekracza zobowiązania firmy wynikające z ogólnych przepisów prawa dotyczące 

odtworzenia dróg do stanu pierwotnego i trwały rozmowy z firmą Acciona, która tą 

inwestycję w ponad 90 % będzie finansować. W sprawach ustaleń z Powiatem Gostyńskim, 

to dalsza kontynuacja prac na drodze w Przyborowie związana z naszą realizowaną do tej 

pory w 100% inwestycją w miejscowości Przyborowo w ramach programu budowy 

chodników w gminie Krobia ma być w przyszłym roku finansowany wspólnie z 

samorządem powiatowym w proporcji 50/50. W wyniku inwestycji farmy wiatrowej 

podatek od budowli jaki będzie zobowiązana do zapłaty firma Acciona w wyniku 

użytkowania tego przedsięwzięcia wpłynie do budżetu Gminy Krobia. To rozwiązanie, które 

zostało przyjęte i wypracowane wspólnie z firmą Acciona i Powiatem Gostyńskim nie jest 

dla nas niekorzystne. 

M. Duda : a skończony chodnik w Przyborowie jak przedstawia się finansowanie 50/50 po 

stronie powiatu?   

Burmistrz : szacowna wartość inwestycji wynosiła 200 tys. zł, czyli po 100 tys. zł na 

samorządy. 

Ł. Kubiak : chciałbym złożyć gratulacje p. Burmistrzowi wyboru celowości 

wyremontowania tych dwóch odcinków dróg do Ciołkowa i Przyborowa i dołożeniu 37 tys. 

zł. Patrząc na całą kwotę jaką finansuje firma Acciona, to nie są to duże pieniądze,                           
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a dzięki tym środkom Gmina Krobia w sposób bezpośredni przyczyni się do tej inwestycji,            

a zarazem poprawi się bezpieczeństwo mieszkańców Przyborowa i Ciołkowa. Wydaje się, 

że pytania i wątpliwości są słuszne jakie kolega radny postawił, ale aczkolwiek wydaje mi 

się, że te wątpliwości byłyby większe w przypadku innych inwestycji, które były 

realizowalne na terenie powiatu. Zawsze będę powtarzał, że mieszkańców naszej gminy nie 

interesuje to, kto jest zarządzającym drogą, chodnikiem, ich interesuje to, że dany chodnik, 

droga, czy rów został zrobiony. Wiadomo, że pierwsze wnioski, postulaty spływają do nas, 

do samorządu Gminy Krobia. Nigdy takiej wątpliwości nie miałem odnośnie 

dofinansowania większości tych dróg udzielając pomocy finansowej Powiatowi 

Gostyńskiemu, t.j. w przypadku drogi w Sułkowicach, czy zabudowy rowu w Przyborowie, 

remontu drogi Pijanowice-Bukownica i ul. Wjazdowej w Pudliszkach, tam zawsze udział 

samorządu krobskiego był widoczny i w zdecydowanej większości większy niż wkład 

powiatu. Wiemy jakie są realia funkcjonowania samorządu, nie tyle powiatowego, ale 

samorządu w naszym kraju. To wynika też z tego, że powiat powstał później niż gmina,                      

w związku z tym jest inna struktura tych samych rad. Drogi w Powiecie Gostyńskim to jest 

zdecydowanie największa gęstość dróg w całym województwie wielkopolskim, a także 

struktura dochodów, gdzie powiat głównie uzależniony jest od subwencji i dotacji, niż 

pozyskania środków zewnętrznych, które są ograniczone. Takie działania pomocy 

finansowej powiatowi winny mieć miejsce. 

M. Duda : w mojej interpelacji nie kwestionowałem remontu tej drogi. Zwróciłem uwagę, że 

powiat posiada środki i dysponuje mini w taki a nie inny sposób. Niestety środków tych na 

teren gminy Krobia, nie mówiąc o ścieżce na ul. Kobylińskiej. Już kiedyś ją nazwałem 

niekończącą się opowieścią i nadal to tak funkcjonuje.         

Uchwałę Nr XXXVII/299/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 sierpnia 2013 r.                         

w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 15 radnych. 

f) zmiana uchwały Nr XXX/242/2012 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia 2012 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2013 – 2025. 

Projekt uchwały i uzasadnienie  przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.                   

Uchwałę Nr XXXVII/300/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 sierpnia 2013 r.                           

w sprawie  zmiana uchwały Nr XXX/242/2012 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia 

2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 2013 – 2025; 

przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 

9) zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na rok 2013. 

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu przedstawił Skarbnik Gminy Damian Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 27.08.br i w dniu 

dzisiejszym i wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały oraz autopoprawce. 

M. Duda: czy mógłbym prosić o udzielenie odpowiedzi na interpelację dot. remontu                      

w ZSOiZ w Krobi.  

Burmistrz : wprowadzenie do budżetu środków finansowych na współfinansowanie remontu 

rynien w budynku użytkowanym przez ZSOiZ nastąpi po rozmowie z dyrektorem szkoły                  

i złożonym wniosku wskazującym na konieczność tego remontu wynikająca                                    

z zabezpieczenia budynku przed negatywnymi konsekwencjami, które mogłyby 

spowodować ich niewłaściwy stan. Budynek stanowi własność Gminy i w pierwszej 

kolejności moim obowiązkiem jest również zadbać nie tylko o obiekty, które są w naszym 
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użytkowaniu bezpośrednim ale również tych, które użyczone są powiatowi na cele 

edukacyjne. Oczywiście można rozważać, czy powiat powinien tę inwestycję samodzielnie 

przeprowadzać czy nie, natomiast możemy współuczestniczyć w zabezpieczeniu tego 

budynku. Nie ma przeszkód i myślę, że byłaby to właściwa konsekwencja dzisiejszej naszej 

dyskusji na ten temat, wystąpienie do Starosty Gostyńskiego o informację dotyczącą 

nakładów ponoszonych na remonty w obiektach oświatowych. Mając taką informację będę 

mógł się do tego ustosunkować.     

Zgłoszoną autopoprawkę przejęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

Uchwałę Nr XXXVII/301/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 sierpnia 2013 r.                            

w sprawie  zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Krobia na rok 2013; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 

Ad. 9  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz : odpowiadają na interpelację radnego R. Olejniczaka, że zlikwidowano 

Powiatowy Zarząd Dróg, to zadania związane z zarządzeniem drogami powiatowych 

realizuje Powiat Gostyński i nadal osobą, która będzie w sposób bezpośredni wykonywać te 

zadania jest p. Grzegorz Mayer. Oczywiście stan dróg powiatowym nie tylko w naszej 

gminie jest przedmiotem częstych dyskusji pomiędzy mną i innymi wójtami burmistrzami 

ze Starostą Gostyńskim. Obecnie został opracowany przez powiat pewien pomysł, czy 

program dotyczący perspektywy kilkuletniej podjęcia inicjatywy remontów kompleksowych 

na drogach powiatowych. Uzgadniałem z powiatem, które drogi na terenie gminy Krobia 

powinny być w ramach tego programu uwzględnione, również drogi Domachowo                         

w kierunku Ziółkowa i Sułkowice. W programie zaplanowano  kilka założeń i określoną 

wartość finansową wg długości dróg w poszczególnych gminach i współfinansowanie ze 

strony samorządu gminnego w 50 % kosztów inwestycji. W naszym przypadku oprócz 

nawierzchni asfaltowych chcę również wskazać konieczność budowy kilku odcinków 

ścieżek rowerowych przy drogach powiatowych. Taką listę w momencie kiedy zostanie 

sporządzona chcę przekazać również Państwu radnym do konsultacji i jej zweryfikowania. 

Od początku mojej pracy w samorządzie wspierałem Powiat Gostyński na tych drogach 

współfinansując te zadania. Kompleksowe podejście i realne przystąpienie do naprawy tych 

dróg jest koniecznością. Jeśli chcemy uzyskać większy efekt to musimy w tym programie 

uczestniczyć. Przykład drogi w Chumiętkach, to jeśli te działania nie zostaną podjęte to                   

w następnych latach takich odcinków dróg na terenie naszej gminy będzie więcej.          

Odpowiadając radnemu L. Bemowi, to prace na ul. Nowej nie są zakończone, jest to 

związane z uzgodnieniami zawiązanymi z przesunięciem słupów energetycznych na tej 

ulicy. Jeszcze jeden odcinek będzie realizowany w tym roku, pozostała część podczas prac 

nad projektem budżetu na rok przyszły będzie przedmiotem dyskusji.     

Termin uruchomienia, włączenia do sieci energetycznej siłowni wiatrowych ma charakter 

płynny. Urządzenia działają na procesie rozruchowym, wykonawca nie dokonał jeszcze 

odbioru technicznego. Nie chciał jeszcze określać ostatecznego terminu, ja nie jestem do 

tego też upoważniony, ale mam nadzieję, że nastąpi to w tym roku. 

Odpowiadając na interpelacje radnego M. Dudy odnośnie tematu Poczty Polskiej, to mam 

informacje kierownika jednostki w Krobi o istnieniu zamiaru przekształceń struktury tej 

firmy na terenie kraju, poza jednostkami powiatowymi zastąpienie ich filiami. Zamierzam w 

tej sprawie spotkać się z dyrektorem Oddziału Regionalnego w celu zapoznania się 

planowanymi zmianami. Temat jest mi znany i podjąłem inicjatywę ustalenia stanu 

faktycznego.  
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Całkowicie się zgadzam, że w przypadku takich imprez masowych to Ogród Ludowy nie 

spełnia wymogów. Trwa nadal tworzenie przestrzeni publicznej pomiędzy Wyspą 

Kasztelańską a Orlikiem, natomiast odnośnie końcowych efektów tych prac miałoby być 

stworzenie dobrego miejsca na organizowanie imprez kulturalnych i rekreacyjnych. 

Odnośnie jeszcze tematu dróg powiatowych, to trzeba zwrócić uwagę na bardzo ważną 

kwestię związaną z formami współpracy pomiędzy samorządem gminnym i powiatowym 

oraz rozmowami, które od dłuższego czasu prowadzę ze Starostą Gostyńskim. Nie ma do 

końca stworzonego systemu, czy ustroju funkcjonowania samorządów w naszym kraju. Jaką 

rolę powinien pełnić powiat w tej przestrzeni samorządowej, żeby nie był kolejną jst, która 

występuje obok struktur powiatowych tylko łączy przestrzeń powiatu integrując działania 

jednostek samorządowych mieszkańców, firm. Mimo upływu działania kilkunastoletniego 

samorządu powiatowego ani na poziomie ustrojowym, ani na praktycznym nie ma 

wypracowanych dobrych ciągle praktyk, które pozwalałyby umiejscowić funkcje samorządu 

powiatowego w przestrzeni lokalnej, stąd się biorą pewne wątpliwości co do 

podejmowanych decyzji, rodzaju współpracy.         

Odpowiadając na interpelację radnej E.Dopierała odnośnie oznakowania cmentarza                        

w Krobi, to chcemy te działania prowadzić w uzgodnieniu z Gminą Żydowską. 

Zmiana związana z funkcjonowaniem grupy remontowej podległej obecnie Spółdzielni 

Socjalnej dot. kwalifikacji wydatków związanych z określonymi zadaniami. Spółdzielni 

zlecane są usługi i zadania, które określane są poprzez wartość. Oszczędności miały być 

uzyskane poprzez zwiększenie efektywności, wydajności i skuteczności realizowanych 

zadań dotychczas wykonywanych przez grupę remontową. Trudno wyciągać wnioski po 

kilku miesiącach. Zakładaliśmy wartość usług biznesplanu na poziomie 1.080 tys.zł. Do tej 

pory wartość usług wykonanych przez Spółdzielnie ECOSS to kwota 406 tys. zł. 

Odpowiadając radnemu M. Szpurka odnośnie usunięcia drzewa, to teren pomiędzy apteka a 

Parafią nie jest własnością Gminy. Możemy zwrócić się do właściciela terenu, że może 

wystąpić o jego usunięcie, jeśli zagraża bezpośrednio osobom i mieniu. 

Sprawdzimy kwestię bezpieczeństwa ze względu na rosnące drzewa przy wjeździe                         

z ul. Powst. Wlkp.  

Odpowiadając na interpelacje radnego i. Jóźwiaka odnośnie sprawy nasadzeń drzew                             

i krzewów nowych to nie tylko mamy do czynienia z kwestią, że usychają z braku wody, ale 

również działania są także osób trzecich. Usychanie drzew w kierunku Pudliszek nie było 

spowodowane brakiem wody, lecz z innych przyczyn. Zawierane umowy dotyczące 

nasadzeń wiążą się również z zobowiązaniami ich utrzymywania.          

Przyjrzymy się kwestii zabezpieczenia urządzenia w parku, lecz w przypadku małych dzieci 

to nie powinny one tam przebywać bez opieki osób dorosłych. Urządzenie to ma atest 

bezpieczeństwa. 

Również w sprawie namalowania pasów możemy zwrócić się do Komisji Bezpieczeństwa 

odnośnie ich lokalizacji.   

Odnośnie drogi 434 od ronda w kierunku dworca, to zakrzaczenia zostały w tym tygodniu 

usunięte zgodnie z zobowiązaniem WZDW. Inwestycję remontu tej drogi realizuje firma 

Skanska. Nie jest to naszym zadaniem, lecz zwracamy na to uwagę odpowiednio 

interweniując. Należy zwrócić uwagę, że w wielu miejscach mieszkańcy, właściciele 

nieruchomości przylegających takie zakrzaczenia usuwają. 
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Właściciel drzewa, na której nieruchomości się ono znajduje też ponosi odpowiedzialność 

za konsekwencje z tego co się z tym drzewem dzieje i ewentualny wpływ na nieruchomości 

sąsiednie. Inicjatywa usunięcia drzewa leży po stronie właściciela gruntu.   

Ad. 10  Wolne głosy i wnioski.  

E. Dopierała : Biedronka ma niewątpliwie wpływ na dochody naszych lokalnych 

przedsiębiorców i czy w związku z tym odprowadza podatek do naszej Gminy, czy do 

miejscowości gdzie ma siedzibę firmy, również sklepy EKO i Dino? 

Chciałam podziękować że mamy symbole narodowe, obrusy o które w tamtej kadencji 

występowałam, jest estetycznie i ładnie, myślę, że wszystkim się podoba.  

Burmistrz : system podatkowy w Polsce jest dość skomplikowany i bezpośrednim 

dochodem Gminy w tym przypadku jest tylko podatek od nieruchomości, płacony od 

powierzchni użytkowanego gruntu.  Jeśli chodzi o kwestie podatku dochodowego od osób 

prawnych i fizycznych, to jest płacony co do zasady wg siedziby podmiotu, który do tego 

podatku jest zobowiązany. Jak to wygląda, podatek odprowadzany jest do Skarbu Państwa 

poprzez Urzędy Skarbowe, później dzielony jest wg pewnych proporcji i wpływa do 

budżetu Gminy, w jakiejś części również do powiatu, a w pewnej części, największej zostaje 

w dyspozycji Rządu. Warto zwrócić uwagę na to, że jak się obserwuje działalność 

podmiotów gospodarczych w kraju, to w Polsce powszechnie wiadomo działalność 

gospodarcza prowadzi się w celu uzyskania strat, a nie zysków. Większość podmiotów 

gospodarczych nie wykazuje, a szczególnie osób prawnych dochodów tylko straty. Jest 

swoboda działalności gospodarczej i nie mamy na to wpływu na to, gdzie firma ma siedzibę. 

Również nie mamy wpływu jakiego rodzaju kapitał jest w tych firmach, jak wyglądają 

transfery finansowe zagraniczne i gdzie ten podatek jest płacony, w kraju, czy za granicą. 

Wiele wątpliwości można mieć, natomiast w obecnym ustroju prawnym samorząd gminny 

nie może regulować kwestii funkcjonowania tego typu  sklepu. Może zawsze tylko żałować, 

że to nie nasi mieszkańcy są właścicielami tych firm, nasi mieszkańcy nie płacą tych 

podatków i nie wpływają one do budżetu Gminy. Podobne mam refleksje dot. siłowni 

wiatrowych, jest to firma hiszpańska. Można sobie to wyobrazić i pomarzyć, że to 

konsorcjum polskich rolników z terenu gminy Krobia buduje te siłownie wiatrowe i dzięki 

temu uzyskuje dochody z energii elektrycznej.        

M. Duda : dziękuję za zrealizowanie mojej interpelacji dot. ul. Konopnickiej, gdzie 

mieszkańcy mogą chodzić po utwardzonym gruncie.  

Kwestia zwrócenia się Parafii w Krobi w związku z tym, że na skarpie przy cmentarzu                    

Św. Idziego jest betonowa ściana wzmacniająca i dużymi płatami zaczyna odchodzić. 

Proszę interwencję w tej sprawie. 

R. Olejniczak dziękuję za wykonanie parkingu w Domachowie. 

M. Szpurka : firma realizująca remont drogi 434, o której p. Burmistrz wspomniał, to należy 

zauważyć, że jest to potężna firma, usuwają wszystkie braki i zaniedbania realizując 

inwestycję w prawidłowy sposób.     

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XXXVII sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
     
   Protokół sporządziła :      

      Aurelia Sikorska   


